



German text see below

Press Release

Snow Polo World Cup St. Moritz Action Continues - Sparkling snow and spectacular polo action make for a superb second day

St. Moritz, 25 January 2020. If you had to imagine the perfect day, then surely being bathed in the warm sunshine of St. Moritz, in packed grandstands with friends watching the best snow polo in the birthplace of the sport itself wouldn't be a bad baseline. On the second day of competition the thousands of spectators and the world's media were certainly not disappointed as, judging on yesterday's performance, the two strongest teams of the tournament lined up for the throw in under the midday sun.

The red shirts of St. Moritz and the Brit duo of Max Charlton and Nacho Gonzalez fresh from their 8-4 defeat of Maserati yesterday looked like the team to watch. But not to be forgotten were the collective talents and jackal like attacks of Team Azerbaijan - Land of Fire. Yesterday's match against Badrutts Palace had seen them make short work of their opposition with Badrutts failing to fire up, whilst Azerbaijan had truly found their afterburners which resulted in a clear win and high hopes for today's Semi Final for the La Martina Cup.

As the UK's only 10 goal arena polo player Max Charlton brings (in the words of Liam Neeson in Taken) a "Particular Set of Skills" to the snow polo arena, ably abetted by fellow Brit and snow polo maestro extraordinaire, Nacho Gonzalez. Both play with finesse, using fluently aggressive and great use of the side boards in particular, to result in a spectacular display of polo. Today was certainly Charlton's day, as he flew up and down the field, managing to score five out of his team's final tally of six goals.

Starting with a half goal advantage, Azerbaijan initially looked strong with their Captain Elchin Jamalli storming straight out of the line-up and scoring. But St. Moritz were not intimidated and set about dampening the flame of attack from Azerbaijan Land of Fire. It was a truly spectacular game, with fantastically close marking, clean and fluid play with little whistle from the two mounted umpires. Our commentator, Jan-Erik Franck quite rightly called it, "High class polo" and how right he was. The red shirts of the St. Moritz team worked well, dominating the play and stamping their authority with the half-time score reflecting their dominance at 3-1½.

Truly remarkable polo and end-to-end-action

After a half-time talk and regroup, the Azerbaijan line-up became more effective, with Agustin Kronhaus making himself useful alongside the flamboyant skills of Pato Bolanteiro. The result was some truly remarkable polo. Time flew by, as goal was answered by goal as the Azeri team clawed themselves back into contention. It was end-to-end action as Kronhaus and Jamalli chipped away at the St. Moritz lead. But with Charlton seeming to have stolen their fire it was not enough and the red shirts of St. Moritz claimed the first slot in tomorrow's Final



24-25-26 JANUARY 2020

with a score of 6-5½. Speaking to Gonzalez after the match he commented: “We were worried going into the game today, the first chukka they were strong but then we got a couple of goals and it all changed from there!” However, having convincingly beaten Badrutt’s Palace yesterday, Azerbaijan - Land of Fire are still in with a chance – making the second match of today, all to play for.

Due to the large goal differences in the matches yesterday and the complex calculations of points awarded and goals conceded, the result is that in a somewhat unexpected turn of events because Azerbaijan Land of Fire lost the first Semi Final game by such a small amount it meant that in the second match of the day, either Badrutt’s Palace or Maserati had to win by a margin of at least four goals to secure a place in tomorrow’s Final.

So, it was with determination to make tomorrow’s big event that both teams came out with their polo guns blazing in a bid to secure their place in the Final. A last-minute line-up change for Badrutt’s Palace saw a double dose of Ganzi magic as Marc replaced Juan Bautista Peluso for today’s big game. Maserati started with a 2½ goal advantage due to handicap difference and they held on to this lead throughout the game with strong and solid play resulting in good fast polo. It was still anybody’s game with a score of 3½-1 at half-time. Both team captains played well, with Kutlay Yaprak and Melissa Ganzi both slotting home penalties for their sides in the second half. Despite the 8 goal magic of American International Nic Roldan and the best goal of the tournament so far, played by Alejandro Novillo Astrada on the nearside down the majority of the length of the field it was not Badrutt’s Palace’s day and it was a case of, a too little too late. So the polo gods had spoken, and Maserati defeated 2019 champions Badrutt’s Palace 4½-3 for the Deutsche Bank Wealth Management Challenge.

However, despite their best endeavours to get as many goals on their total tally as possible, the final score difference was not enough to secure Maserati a place in tomorrow’s Final. So now, all attention turns to the Final tomorrow which will be a rematch of the first game today between Azerbaijan Land of Fire and St. Moritz – and if today’s performance is anything to go by, everybody at the event or joining the 500,000 streaming online, will be in for a rare treat of polo gold.

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition on snow – the world premiere was staged in St. Moritz. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), and Arndt Küchel. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. A well-rehearsed team of local hotels, businesses, and experts, the town of St. Moritz and their See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Media services Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com



24-25-26 JANUARY 2020

Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team sponsors	St. Moritz, Maserati, Badrutt's Palace Hotel, and Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Official Outfitter	La Martina
Trophy sponsors	St. Moritz, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management
Helmet sponsor	NetJets
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Official partner hotel in Zürich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, HATO
Sponsors	Maura Wasescha, SBS Swiss Business School, NetJets, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes
VIP catering	Badrutt's Palace Hotel
Official suppliers	Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must
Official airline	Etihad Airways
Guest Resort	Mauritius & Maradiva Villas Resort & Spa
Official travel agency	Finass
Medical Partner	Bethanien Privatklinik
Emergency Medical Partner	Klinik Gut
Exhibitors	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NetJets, Ender Sport St. Moritz, cellcosmet, Bethanien Privatklinik
Catering to the public	Badrutt's Palace Hotel & local partners
Supporters	Engadine, the town of St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz, O. Christoffel AG, Blasto
Official affiliated club	Polo Park & Country Club Zürich
TV partner	ENJY.TV St. Moritz
Official magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Media partners	The Polo Magazine, The Luxury Report, La Polo International, Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo Luxury & Country Life magazine, La Bocha, good style mag, Pololine, Polo & Lifestyle The London Magazine

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER I TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich
T +41 79 305 7500 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



24-25-26 JANUARY 2020

Teams of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team Maserati

1	Team Captain Kutlay Yaprak	+1	TUR
2	Valentin Novillo Astrada	+6	ARG
3	Adrian Laplacette Jr.	+6	ARG
4	Fabio Meier	+1	CH

Team Azerbaijan Land of Fire

1	Team Captain Elcin Jamalli	+2	AZE
2	Pato Bolanteiro	+4	AZE/ARG
3	Agustin Kronhaus	+3	AZE/ARG
4	Santiago Marambio	+6	ARG
Reserve			
	Ali Rzayev	+0	AZE
	Rashad Hasanov	+0	AZE

Team Badrutts's Palace Hotel

1	Team Captain Melissa Ganzi	+0	USA
2	Marc Ganzi	+2	USA
3	Nic Roldan	+8	USA
4	Alejandro Novillo Astrada	+8	ARG

Team St. Moritz

1	Zhanna Bandurko / Valery Mishchenko	+0	RUS
2	Robert Strom	+5	FRA
3	Max Charlton	+6	ENG
4	Nacho Gonzalez	+6	ENG

Umpires

Olivier Ellis	Head Umpire	GBR
Charles Seavill	Umpire	ENG
Marcelo Garrahan	Umpire	ARG



Medienmitteilung

Snow Polo World Cup St. Moritz: Das Spektakel geht weiter - Glitzernder Schnee und spektakuläre Polo-Action sorgen für einen einzigartigen Tag

St. Moritz, 25. Januar 2020. **Stellt man sich den perfekten Tag vor, dann ist das ein Tag, an dem man mit Freunden auf einer gut besetzten Tribüne in der St. Moritzer Sonne sitzt und hervorragendes Snow Polo in dessen Geburtsstätte genießt - bestimmt keine schlechte Ausgangslage. Am zweiten Tag des Polospektakels hatten dementsprechend auch weder die Tausenden Zuschauer noch die internationalen Medien Grund zur Klage, als sich die beiden stärksten Teams des Turniers mittags zum Einwurf aufreichten.**

Die roten Shirts des Teams St. Moritz mit dem britischen Duo Max Charlton und Nacho Gonzalez rückte frisch vom gestrigen 6 zu 2½ Sieg über das Team Maserati an und stand dementsprechend im Fokus der Aufmerksamkeit. Nicht unbemerkt blieben aber auch das gebündelte Talent und die dynamischen Angriffe des Teams Azerbaijan – Land of Fire. Im gestrigen Spiel gegen das Badrutt's Palace gewährten sie ihren Gegnern wenige Chancen. Während das Team Badrutt's Palace über das ganze Spiel hinweg Mühe hatte, richtig Feuer zu fangen, zündete Azerbaijan ein regelrechtes Feuerwerk auf dem Polofeld. Dies resultierte in einem klaren Sieg und grossen Hoffnungen für das heutige Halbfinal um den La Martina Cup.

Max Charlton ist Englands einziger 10-Goal Arena Polospieler und bringt dadurch die so wichtigen Kenntnisse für das Spiel auf einem kleineren Feld in die Snow Polo Arena. Wie sein britischer Mitspieler «Maestro Extraordinaire» Nacho Gonzales spielt auch er mit Finesse und der nötigen Prise Aggressivität. Beide nutzen zudem gekonnt die Banden und spielen dadurch ein spektakuläres Polo. Und heute war Charltons Tag! Er flog richtiggehend über das Feld und erzielte fünf der sechs Tore für sein Team.

Mit einem halben Tor Vorsprung gestartet, spielte Team Azerbaijan mit seinem Captain Elchin Jamalli gleich zu Beginn stark auf und erzielte nach einigen Sekunden sofort ein Tor. Aber Team St. Moritz liess sich dadurch nicht einschüchtern und konnte die Angriffswelle von Team Azerbaijan - Land of Fire abdämpfen. Es war ein wahrhaft spektakuläres und flüssiges Spiel ohne grosse Unterbrechungen und mit fantastischen Torchancen. Kommentator Jan-Erik Franck nannte das Spiel «High Class Polo» - und er hatte Recht! Das in Rot spielende Team St. Moritz spielte sehr gut zusammen, dominierte das Spiel und das Ergebnis zur Halbzeit von 3-1½ reflektierte diese Dominanz.

Bemerkenswertes Polospiel und spannende Tor-Action

Nach intensiven Gesprächen in der Halbzeit und einer daraus resultierenden Umstellung der Spieler wurde das Spiel sofort effektiver. Agustin Kronhaus ergänzte gekonnt die genialen Spielzüge von Pato Bolanteiro. Das Ergebnis war ein wirklich bemerkenswertes Polospiel. Die Zeit verging wie im Fluge, denn auf ein Tor von Team St. Moritz folgte umgehend wieder ein Gegentor der aserbaidischen Mannschaft, die sich dadurch immer wieder ins Spiel brachte. Doch dann entglitt Kronhaus und Jamalli das Spiel und St. Moritz konnte sich immer besser in Szene setzen. Zusätzlich schien Max Charlton den Azeris richtiggehend das Feuer gestohlen



24-25-26 JANUARY 2020

zu haben. Mit dem finalen Resultat von 6-5½ zog deshalb das Team St. Moritz als erste Mannschaft in den morgigen Final ein. Nach dem Spiel erklärte Nacho Gonzalez: "Wir hatten grossen Respekt vor dem heutigen Spiel. Und wir hatten recht. Denn im ersten Chukka spielte Team Azerbaijan stark auf. Doch danach kamen wir zurück ins Spiel und konnten in der Folge die Tore erzielen, was schlussendlich den Unterschied machten.»

Das zweite Halbfinalspiel des Tages begann mit der etwas aussergewöhnlichen Ausgangslage, dass beide Mannschaften mit einer Tordifferenz von mindestens vier Punkten siegen mussten, um ins Final zu kommen. Dieser Umstand hatte sich aufgrund der grossen Tordifferenz der gestrigen Begegnungen und des komplexen Algorithmus basierend auf erzielten Toren und Gegentoren ergeben, nachdem Azerbaijan - Land of Fire das erste Halbfinalspiel nur äusserst knapp verlor.

Sowohl Maserati wie Badrutts Palace traten denn auch mit grösster Entschlossenheit das Spiel an, ihr Bestes zu geben und sich die Teilnahme im Final zu sichern. In letzter Minute änderte das Team Badrutts Palace seine Mannschaftsaufstellung – wechselte Marc Ganzi für Juan Bautista Peluso ein – und trat so das entscheidende Spiel mit Ganzis im Doppelpack an. Aufgrund des Handicap-Unterschiedes startete Maserati mit einem Vorteil von 2½ Toren ins Spiel; sie zeigten durchwegs ein konstant starkes Spiel und vermochten so die Führung bis zum Schluss zu halten. Es wurde gutes, schnelles Polo gespielt und zur Halbzeit stand es 3½ zu 1 für Maserati. Der Ausgang blieb noch völlig offen. Beide Team Captains spielten hervorragend; in der zweiten Halbzeit verwandelten beide Penalties für ihre Mannschaften. Doch auch das herausragende Spiel des internationalen 8-Goaler aus den USA Nic Roldan und das bisher schönste Tor des Turniers, ein Linksschuss quer über das Spielfeld von Alejandro Novillo Astrada, erwies sich als zu wenig und zu spät. Für das Team Badrutts Palace war es heute kein guter Tag: die letztjährigen Turniersieger mussten sich geschlagen von ihren Gegnern geben. Die Deutsche Bank Wealth Management Challenge endete 4½ zu 3 zugunsten von Maserati.

Trotz grösster Bemühungen, möglichst viele Tore zu erzielen, gelang Maserati der Einzug ins Finalspiel dennoch nicht. Das Final von Sonntag wird zu einer Neuauflage der ersten Begegnung von Samstag: Azerbaijan - Land of Fire spielt gegen St. Moritz. Das Publikum vor Ort und die 500'000 Zuschauer auf dem Netz dürfen sich auf eine erneut hochkarätige Begegnung freuen.